
Anul II, nr. 16 

2 sept. 2018  

 

Foaie săptămânală a Parohiei Sf. Ilie cartier Speranța din Piatra-Neamț 
 

Duminica a 14-a după Rusalii (Pilda nunții 
fiului de împărat) 

- Apostolul citit ne arată cum mustrările pe 
care ni le adresează părinții Bisericii sunt 
făcute cu inima strânsă și cu multă durere, 
nu ca să întristeze, ci ca să readucă bucuria 
unirii cu Dumnezeu. 

- Așa cum injecțiile și operațiile nu se fac 
pentru a îndurera, ci pentru a vindeca, așa 
și mustrările, indiferent că le primim de la 
Dumnezeu prin durerile fără de voie sau 
prin părinții noștri ori ai Bisericii, au scopul 
vindecării gândurilor, poftelor și pornirilor 
noastre. 

- Sf. Evanghelie ne dezvăluie lucrarea lui 
Dumnezeu cu oamenii pentru a-i primi în 
împărăția Sa. 

- Dintre cei care se declară credincioși, mulți 
nu-L iubesc așa cum El i-a iubit, trimițând 
pe Fiul Său și lăsând a fi jertfit pe Cruce. 
Aceștia ignoră, dau la o parte chemările lui 
Dumnezeu, nu apreciază ce are de oferit, 
ba chiar prigonesc pe trimișii Săi. Au alte 
preocupări, de aceea El îi ceartă cu dureri 
fără de voie, iar în final îi aruncă în Iad. 

- Dintre cei care răspund chemării, unii nu 
înțeleg ce-i cu Biserica și consideră că pot 
veni cu păcatele, cu mentalitățile, cu 
poftele și cu ifosele lor, ca într-un adăpost 
universal, călduț, liniștit, în care orice se 
acceptă și se șterge cu buretele ori de câte 
ori murdărești cu nesimțire. 

- Aceștia sunt aruncați tot în Iad, ca să 
regrete alături de prima categorie ce au 
avut și au pierdut. 

- Mulți nu înțeleg că la Biserică vii cu 
păcatele pentru a te vindeca de ele, nu 
pentru a găsi un compromis să trăiești cu 
ele, bucurându-te de plăcerea, energia 
otrăvită și mândria dintr-însele, dar cumva 
să scapi de efectele lor adverse. 

- Biserica este spital și școală. Vii bolnav ca 
să te vindeci, vii needucat ca să fii cioplit 
după chipul lui Dumnezeu. Nimeni nu este 
dat afară pentru că nu a venit în ținută de 
gală, dar pe măsură ce inima se arată 
învârtoșată, va beneficia de efortul 
Bisericii de a o înmuia și modela. Haina 
Botezului trebuie spălată negreșit. 

- Deși duce oamenii la curăție, la sfințenie și 
unire cu Dumnezeu, Biserica practică doar 
niște standarde minimale pentru a tolera 
în familia ei pe toți care manifestă un pic 
de bunăvoință să lupte cu eul lor păcătos. 
Există niște cerințe mai stricte pentru când 
e să nu smintim, să scandalizăm pe ceilalți, 
dar în lunga călătorie de purificare a 
sufletului, în cele care țin mai mult de viața 
lăuntrică, așteptăm și îngăduim îndelung. 

- Până și Sf. Împărtășanie, Trupul și Sângele 
Domnului, se primește după îndeplinirea 
unor cerințe minime, pentru ca omul să 
aibă ajutor pe Hristos în casa sufletului și a 
trupului său, după care să se străduiască  
a-L urma. 

- Ce-i drept, toleranța familiei Bisericii nu 
seamănă cu cea predicată în societate, la 
televizor, unde se îngăduie aproape orice, 
pentru că Biserica este mereu unită cu cea 
cerească, pe când societatea noastră se 
unește cu Europa, cu lumea, cu banii, cu 
libera circulație, lepădându-se de 
Dumnezeu. 

- Cel întrebat cum a îndrăznit să intre în 
Biserică fără haină de nuntă a tăcut. Dacă 
împotriva preotului mulți vociferează, 
nesuportând educația familiei Bisericii din 
care zic totuși că fac parte, la Judecata lui 
Dumnezeu nu mai protestează nimeni. 
Sfinții vor sta mărturie că oricine se poate 
despătimi și cărțile conștiinței vor fi 
deschise, spre moartea ipocriziei. 



Nașterea Maicii Domnului (8 
septembrie) 

- Dumnezeu lucrează prin persoane 
providențiale, curate, ascultătoare și 
sfinte. Ca să se nască Mesia, a fost nevoie 
de o bunică precum Sf. Miriam, bunica 
Maicii Domnului, de niște părinți drepți și 
dumnezeiești, ca Ioachim și Ana, de o 
maică preacurată, Sf. Fecioară Maria. 

- Ea s-a născut din dorința curată de a avea 
un copil și a-l închina Domnului, și nu din 
poftă trupească, într-o familie în care 
curăția reprezenta o valoare de generații. 

- Rodul răbdării, rugăciunilor și vieții 
evlavioase a Sfinților Părinți Ioachim și Ana 
a fost Sf. Maică a Domnului, semn că 
nevoințele îndelungate se încununează cu 
mai multă bucurie și slavă. 

- Urăm ani mulți și binecuvântați Mariilor 
din viața noastră, rugând pe Măicuța 
Domnului să le aibă în pază. 

- A început un an nou bisericesc, ne rugăm 
lui Dumnezeu să-i dea cununa bunătății 
Sale și roade lumești și mai presus de 
lumea aceasta. 

- Vineri, 7 septembrie, sunt sărbătoriți la 
Mănăstirea Pângărați și nu numai Sfinții 
Cuvioși Simeon și Amfilohie. 

- Biserica noastră s-a îmbogățit cu o 
motocoasă, nu am putut s-o reparăm pe 
cea primită donație, așa că am cumpărat 
una nouă pentru a lupta periodic cu iarba 
și buruienile din curte. 

- Avem adunați 4700 lei pentru candelabru 
și mai trebuie aproape 200 de lei pentru a 
achita lampa de strană. 

- Începând cu această duminică, începem 
un ciclu de cateheze, adică în 10-15 minute 
săptămânal, încercăm să ne familiarizăm 
mai bine cu comorile de rugăciune pe care 
le folosim în mod obișnuit. Tâlcuirea 
Apostolului și Evangheliei rămâne exclusiv 
în paginile foii parohiale. 


